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Protokół nr 27/17 
z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych  
z dnia 19 czerwca 2017 r.  

 
Ad 1 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Dorota 
Kaźmierczak, która powitała członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
 
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodnicząca     Dorota Kaźmierczak 
• Wiceprzewodniczący:    Mikołaj Rogala  
• Członkowie:       Ireneusz Lesiński 

Józef Czarnecki  
Alfred Siama 

Nieobecna była radna Magdalena Smektała. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
§ Starosta Robert Marcinkowski, 
§ Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora, 
§ Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Justyna Krzyżostaniak, 
§ Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Justyna Krzyżostaniak, 
§ Główna Księgowa SPZOZ w Gostyniu Dorota Chlebowska, 
§ Dyrektor PCPR w Gostyniu Mirosław Sobkowiak. 
§ Inspektor Wydziału Finansów Hanna Danek, 

 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 3) 
Przewodnicząca Dorota Kaźmierczak przedstawiła porządek posiedzenia.  
Porządek posiedzenia przyjęto w wyniku głosowania: 5 głosów „za” podczas nieobecności 
1 radnego.  
 
Ad 4) 
Protokół Nr 26/17 z 29 marca 2017 r. Komisja przyjęła w wyniku głosowania: 5 głosów „za” 
podczas nieobecności 1 radnego.  
 
Ad 5a) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 
terenie powiatu gostyńskiego przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora.  
Poinformował, że kwestię ustalania harmonogramu pracy aptek ogólnodostępnych reguluje ustawa 
– Prawo farmaceutyczne. Rozkład godzin pracy aptek musi być ustalony w sposób realizujący 
dyspozycję art. 94 ust. 1 tj. rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych powinien być 
dostosowany do potrzeb ludności i zapewniać dostępność świadczeń również w porze nocnej , 
niedziele i święta i inne dni wolne od pracy. Kompetencje do ustalania rozkładu godzin pracy aptek 
na danym terenie posiada rada powiatu.  
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Dodał, że nowy  harmonogram będzie obowiązywał od 10 lipca br. do 7 stycznia 2018 r.  
Dyskusji nie podjęto. 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 
terenie powiatu gostyńskiego Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 
głosów „za”, 1 nieobecny.  

 
Ad 5b)  
Projekt uchwały w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 
Specjalnych w Brzeziu przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora.  
Poinformował, że zgodnie z art. 118 ustawy Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe, 
uczniowie klas I-VI dotychczasowej sześcioletniej szkoły podstawowej stają się uczniami 
odpowiednich klas ośmioletniej szkoły podstawowej natomiast uczniowie klasy VI dotychczasowej 
sześcioletniej szkoły podstawowej podlegają promocji do klasy VII szkoły podstawowej.  
Uwag nie zgłoszono. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego Komisja zaopiniowała pozytywnie w 
wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 5c) 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekształcenia niektórych szkół prowadzonych 
przez Powiat Gostyński przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora. 
Poinformował, że w związku z art. 162 ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy 
wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
prowadzącej dotychczasową zasadniczą szkołę zawodową, w terminie do dnia 30 listopada 2017 
r., w drodze uchwały, stwierdza jej przekształcenie w branżową szkołę 
I stopnia. Z dniem 1 września 2017 r. likwiduje się klasę I, a w latach następnych kolejne klasy 
dotychczasowej zasadniczej szkoły zawodowej. Na rok szkolny 2017/2018 nie przeprowadza się 
postępowania rekrutacyjnego do klasy I dotychczasowej zasadniczej szkoły zawodowej. 
W latach szkolnych 2017/2018-2019/2020 w branżowej szkole I stopnia prowadzi się klasy 
dotychczasowej zasadniczej szkoły zawodowej aż do czasu likwidacji tych klas. W związku z art. 
174 ust. 3 wyżej cytowanej ustawy organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
prowadzącej dotychczasową szkołę policealną, w terminie do dnia 30 listopada 2017 r., w drodze 
uchwały, stwierdza jej przekształcenie w szkołę policealną, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. f 
ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe. 
  
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekształcenia niektórych szkół prowadzonych 
przez Powiat Gostyński Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów 
„za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 5d)  
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i 
cofania oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników amatorów osiągających 
wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym 
przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora.  
Poinformował, że w związku z wejściem w życie ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy 
wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe należy dokonać zmian porządkowych wynikających z 
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przepisów wprowadzanych przez wyżej cytowaną ustawę. Z dniem 1 września 2017 r. ustawa 
Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe w różnym trybie likwiduje dotychczasowy typ 
szkoły w postaci gimnazjum. Jednocześnie od 1 września 2017 roku do 31 sierpnia 2019 roku w 
okresie przejściowym będzie funkcjonowało dwojakie nazewnictwo szkolnictwa realizującego 
obowiązek nauki tj. szkoły ponadgimnazjalnej i szkoły ponadpodstawowej. Ponadto, uściślenia 
wymaga kwestia trybu postępowania formalnej oceny złożonych wniosków. Jednocześnie ze 
względu na kalendarz zawodów sportowych oraz funkcjonowanie roku budżetowego celowym 
będzie przeniesienie terminu składnia wniosków do 15 stycznia kolejnego roku kalendarzowego. 
Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy pozostała część nie ulega zmianie.  
Członek Zarządu Janusz Sikora potwierdził.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i 
cofania oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników amatorów osiągających 
wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 wstrzymujący.  
 
Ad 5 e) 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2016 r.  
Jako pierwsza głos zabrała Pani Hanna Danek z Wydziału Finansów. 
Poinformowała, że po dokonanych zmianach plan po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2016 
r. wynosił 80 454 480,85 zł. Wykonanie budżetu po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2016 
roku wynosiło 80 492 432,95 zł, co stanowi 100,05% w stosunku do planu. 
Po dokonanych zmianach plan po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2016 roku wynosił 
83 482 200,85 zł. Wykonanie budżetu po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2016 r. wynosiło 
79 549 112,74 zł, co stanowi 95,29% w stosunku do planu. Wydatki inwestycyjne wynosiły 
17 643 022,03 zł, co stanowi 22,18% w stosunku do wydatków. Planowany deficyt budżetowy na 
koniec 2016 roku wynosił 3 027 720,00 zł. Planowanym źródłem pokrycia deficytu był kredyt 
bankowy. Na koniec roku 2016 wystąpiła nadwyżka budżetowa w wysokości 943 320,21 zł.  
Następnie Przewodnicząca Komisji poprosiła  o zabranie głosu Starostę Roberta 
Marcinkowskiego.  
Starosta poinformował, że biorąc pod uwagę wskaźnik realizacji inwestycji, to nie mieliśmy jeszcze 
takiego roku jakim był rok 2016. Dodał, że był to najlepszy rok w historii powiatu gostyńskiego. 
Wykonaliśmy inwestycje za ponad 17 mln zł. Planowaliśmy rok zakończyć deficytem a ostatecznie 
wypracowaliśmy nadwyżkę. Dodał, że jest to wynik skutecznego pozyskiwania środków 
zewnętrznych oraz samego Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej – 
4 109 610,00 zł.  
Dodał, że najważniejsze inwestycje, które miały miejsce to  przebudowa drogi 4803P od ronda w 
Krobi do skrzyżowania z ul. Poniecką w Pudliszkach w kwocie 4 102 947,20 zł oraz przebudowa 
ciągu drogowego od drogi wojewódzkiej 434 Daleszyn-Osowo-Stankowo-granica powiatu w 
kwocie 4 671 888,46 zł. Obie te inwestycje kosztowały nas ponad 8 mln zł. Wyjaśnił, że dawno 
powiat gostyński na drogi nie przeznaczał tylu środków. Wspomniał, że zapłaciliśmy ostatnią ratę 
za Zespół Szkół Rolniczych w Grabonogu. Dodał, że zabezpieczone środki w budżecie w kwocie 
1 500 000,00 zł nie zostały wydatkowane na wykup nieruchomości w Chwałkowie ze względu na 
decyzję spadkobierców o długoletniej dzierżawie. 
Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o zadłużenie, to należy wspomnieć, że przy tak dużych 
wydatkach inwestycyjnych uległo ono minimalnemu spadkowi i ta tendencja jest utrzymywana już 
od 4 lat.  
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Dyskusji nie podjęto. 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Gostyńskiego za 2016 r. Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 3 głosy „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”, 1 nieobecny. 
 
Ad 5f)  
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w składzie 
Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 
Przewodnicząca Komisji oddała głos Etatowemu Członkowi Zarządu Januszowi Sikorze, który 
poinformował, że w dniu 5 maja br. członek Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu Pan Piotr 
Jakubowski wystąpił z wnioskiem o rezygnację z funkcji członka Rady.  
Radny Ireneusz Lesiński zapytał, czy Rada Powiatu będzie powoływała jednego członka do Rady 
Społecznej. 
Pan Janusz Sikora odpowiedział, że tak.  
Radny Lesiński kontynuując zapytał, czy osoba, która będzie zaproponowana do składu Rady 
Społecznej wywodzi się ze środowiska lekarskiego.  
Członek Zarządu Janusz Sikora poinformował, że niekoniecznie musi to być lekarz. Może to być 
osoba, która zna problemy szpitala i która będzie miała czas, aby uczestniczyć w posiedzeniach 
Rady Społecznej.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w składzie Rady Społecznej 
przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 5 g, 5 h) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdanie finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu za rok 2016. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Gostyniu  

 
Przewodnicząca Komisji poprosiła Dyrektora SPZOZ Pana Piotra Miadziłko o przedstawienie 
informacji. 
Dyrektor poinformował, że czynimy wszystko, aby wynik finansowy szpitala był jak najlepszy. 
Wyjaśnił, że zgodnie z art. 59 ustawy o działalności leczniczej nie zachodzi potrzeba 
dofinansowania przez organ założycielski wyniku finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu po skorygowaniu kosztów amortyzacji.  Poinformował, że z 
roku na rok walczymy o to, aby kontrakt był jak najwyższy. Kolejna kwestia którą poruszył to 
sprawa niezapłaconych nadwykonań. Wyjaśnił, że w tym roku sytuacja ta wygląda jeszcze gorzej.  
Dyrektor poinformował, że  na wynik finansowy głównie mają wpływ środki finansowe 
przekazywane z NFZ oraz inne środki, które pozyskiwane są przez szpital z tytułu najmu, 
dzierżawy, opłaty świadczeń medycznych, odpłatnych pobytach na oddziałach oraz w zol-u.  
Dyrektor wyjaśnił, że w ubiegłym roku do końca roku czekaliśmy na informację o kwocie z 
nadwykonań. Niektóre nadwykonania były płacone w niższej stawce. Wynikało to z kwoty, jaką 
miał do dyspozycji NFZ. Kwota za nadwykonania w 2016 r. została wypłacona w lutym 2017 r. Była 
to kwota około 400 000 zł.  
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Następnie głos zabrała Główna Księgowa SPZOZ Pani Dorota Chlebowska, która poinformowała, 
że nieodłącznym elementem sprawozdania finansowego jest raport o sytuacji ekonomiczno – 
finansowej szpitala. Dodała, że wszyscy radni ten raport otrzymali. Wyjaśniała, że raport ten został 
przygotowany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawiera w 
szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę 
sytuacji ekonomiczno finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń 
oraz informację o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuacje ekonomiczno-finansową 
SPZOZ. 
Następnie Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrał Radny Mikołaj Rogala. Poprosił o wyjaśnienie wyrażenia „złota reguła 
bilansu”.  
Księgowa odpowiedziała, że reguła bilansu polega na tym, że aktywa bilansu powinny być pokryte 
kapitałami własnymi. Tego elementu nie ma, ponieważ kapitał własny jest ujemny i aktywa są 
pokryte zobowiązaniami długo i krótkoterminowymi oraz przychodami przyszłych okresów. Dlatego 
nie ma tej złotej reguły bilansowej.  
Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdanie finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Gostyniu za rok 2016 Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 3 głosy „za”, 
2 wstrzymujące, 1 nieobecny.  

 
Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu  została przyjęta w wyniku glosowania: 
3 głosy „za”, 2 wstrzymujące, 1 nieobecny 
  
Następnie głos zabrał Dyrektor SPZOZ. Poinformował, że obecny rok jest bardzo gorący. Tak 
naprawdę mamy zapewnione finansowanie do końca czerwca br. Od stycznia tego roku wzrosła 
minimalna pensja i odbiło się to na kosztach stałych. W międzyczasie powstał projekt ustawy 
dotyczący minimalnego wynagrodzenia pracowników wykonujących zawód medyczny. Dlatego 
będziemy zobowiązani podnieść kwoty wynagrodzeń. Nikt jednak nie wskazał źródła finansowania. 
Nie ma też zapewnionych na ten cel środków z NFZ ani z Ministerstwa Zdrowia. Środki te należy 
wygospodarować ze wzrostu kontraktu. 
Dyrektor poinformował, że trzeba wygospodarować miesięcznie ponad 30 000 zł na wzrost 
wynagrodzeń. Dodał  również, że w budżecie NFZ jest rezerwa w wysokości 2,5 miliarda zł, ale 
póki co nie ma zgody Ministra Zdrowia na jej uruchomienie. Dodał, że nie ma jeszcze planu 
finansowego NFZ, który będzie obowiązywał od lipca br. Dane finansowe wszystkich zrzeszonych 
szpitali powiatowych za pierwsze półrocze br. nie napawają optymizmem. Niektóre szpitale mają 
bardzo ciężką sytuację finansową za I kwartał br. Dodał, że o liczbach nie będzie mówił, ponieważ 
są bardzo przerażające. Przypomniał, że została podpisana ustawa wprowadzająca sieć szpitali. 
Oznacza to, że większość świadczeń zdrowotnych będzie płacona w formie ryczałtu. Do 27 
czerwca zostaną przedstawione wstępne propozycje dla naszego szpitala. Wyjaśnił, że IV kwartał 
br. i I kwartał roku 2018 będzie zaliczkowany. Prezes NFZ sam stwierdził, że finansowanie sektora 
medycznego jest za małe i prosił dyrektorów szpitali o interwencje w tej sprawie u Prezesa Rady 
Ministrów. Już wiemy, że w budżecie Państwa na przyszły rok brakuje kwota 9 miliardów zł. 
Środków finansowych brakuje w systemie a wszystkie podwyżki należy pokryć z własnych 
środków. Wyjaśnił, że oprócz porodów nie zostały w tym roku zapłacone żadne nadwykonania, 
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więc albo będziemy wstrzymywać hospitalizację albo będą jeszcze dłuższe kolejki oczekujących 
na termin wykonania świadczenia medycznego.  
Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy istnieje realne zagrożenie upadku szpitala związane z 
finansowaniem.  
Dyrektor oznajmił, że w ogóle istnieje realne zagrożenie upadku szpitali powiatowych. Jeżeli 
chodzi o finansowanie sektora medycznego, to jesteśmy na przedostatnim miejscu w Polsce 
poniżej średniej krajowej. Wynika to z rozporządzenia, które weszło w roku 2009, gdzie całkowicie 
zmieniono współczynnik podziału środków finansowych na poszczególne województwa, gdzie 
Wielkopolska najbardziej straciła. W szczególności brakuje dwóch narzędzi – środków 
finansowych oraz „ludzi do pracy”. Młodzi lekarze nie są zainteresowani pracą w Polsce i 
wyjeżdżają za granice naszego kraju. Ta sama sytuacja dzieje się z pielęgniarkami. Nadmierna 
biurokracja, zdarzenia medyczne, roszczenia pacjentów powodują, że ludzie są zmęczeni pracą w 
szpitalu. Podsumowując dodał, że w systemie diametralnie brakuje środków finansowych  
 
 
Ad 6 a) 
Zaopiniowanie oceny zasobów pomocy społecznej dla powiatu gostyńskiego. 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu Dyrektora PCPR Pana Mirosława Sobkowiak.  
Poinformował, że zgodnie z art. 16 a ust. 1 ustawy o pomocy społecznej powiat sporządza 
każdego roku ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu a analizę lokalną sytuacji społecznej i 
demograficznej. Taka analiza opracowywana jest na narzędziu on line jednolitym dla wszystkich 
powiatów w skali kraju. Wydruk tego narzędzie Państwo Radni otrzymali. Dyrektor zwrócił uwagę 
dodatkowo na propozycje rekomendacji do oceny zasobów pomocy społecznej oraz na priorytety.   
Następnie dyrektor przedstawił rekomendacje: 

1. Większość pełnoletnich wychowanków pieczy zastępczej pozostaje w rodzinach 
i placówkach do czasu zakończenia nauki. Wskazane jest planowanie większego wsparcia 
finansowego dla usamodzielniających się wychowanków pieczy. 

2. Dużym problemem jest brak mieszkań chronionych dla usamodzielnianych wychowanków 
pieczy zastępczej. Wskazane jest podjęcie działań dla tworzenia ww. mieszkań chronionych. 

3. Znacząca większość rodzin zastępczych na terenie powiatu gostyńskiego objęta jest 
wsparciem koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej. Rodziny zastępcze wspierane są 
świadczeniami fakultatywnymi w celu poprawy funkcjonowania rodzin, a zwłaszcza dzieci    
w nich przebywających. Wskazane jest dalsze wspieranie systemu pieczy zastępczej na 
przynajmniej dotychczasowym poziomie. 

4. Dobrze działają i rozwijają się ośrodki wsparcia, w tym środowiskowy dom samopomocy oraz 
warsztaty terapii zajęciowej, które zapewniają dzienną pomoc 
i wsparcie osobom niepełnosprawnym z terenu powiatu gostyńskiego. Ww. placówki cieszą 
się coraz większym zainteresowaniem. Wskazane jest dalsze wspieranie powiatowych 
ośrodków wsparcia na przynajmniej dotychczasowym poziomie. 

5. Prawidłowo działają i rozwijają się cztery domy pomocy społecznej w powiecie gostyńskim 
skierowane do osób wymagających całodobowej opieki i pomocy. Wskazane jest 
utrzymywanie ww. placówek na dotychczasowym poziomie usług i wspieranie ich rozwoju. 

6. Środki finansowe w dyspozycji powiatu nie wystarczają na zwiększenie i ulepszanie 
funkcjonalności pomocy instytucjonalnej z zakresu pomocy rodzinom i dzieciom, osobom 
niepełnosprawnym (na turnusy rehabilitacyjne, pomoc w likwidacji barier architektonicznych, 
technicznych i w komunikowaniu się) oraz na poradnictwo specjalistyczne skierowane dla 
ww. grupy osób. Wskazane jest podejmowanie działań w celu pozyskiwania dodatkowych 
środków na działalność powiatowego systemu pomocy społecznej. 
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Dyskusji nie podjęto. 
Ocenę zasobów pomocy społecznej dla powiatu gostyńskiego Komisja zaopiniowała 
pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 nieobecny.  
 
 
Ad 6b) 
Zaopiniowanie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Gostyniu za 2016 r.  
Przewodnicząca Komisji poprosiła Dyrektora PCPR o zabranie głosu.  
Dyrektor poinformował, że zgodnie z art. 112 ust.12 ustawy o pomocy społecznej zostało 
przedłożone radzie powiatu coroczne sprawozdanie z działalności centrum oraz wykaz potrzeb w 
zakresie pomocy społecznej.  
Jeżeli chodzi o działania w 2016 r. to zostały one przedstawione w sprawozdaniu. Dyrektor 
poinformował, że chciałby zwrócić uwagę na kilka istotnych rzeczy, które podsumowują tę 
działalność. Wyjaśnił, że 512 osobom zapewniono opiekę całodobową. 517 osobom zapewniono 
opiekę dzienną w następujących instytucjach: w świetlicach młodzieżowych, warsztatach terapii 
zajęciowej oraz w środowiskowym domu samopomocy. Opieka całodobowa zapewniana jest w 
ośrodku interwencji kryzysowej, domach pomocy społecznej oraz w domach dziecka. Dodatkowo 
PCPR udzieliło w 2016 r. 2436 świadczeń finansowych na ogólną kwotę 2 845 249  zł. 
Zorganizowano 21 szkoleń i konferencji, w których wzięło udział 542 uczestników. 
Przeprowadzono również 32 kontrole w placówkach i organizacjach działających na terenie 
powiatu gostyńskiego. Zwracając uwagę na najważniejsze potrzeby chcemy uwrażliwić Państwa 
na potrzebę utworzenia i przygotowania mieszkań chronionych dla usamodzielnianych 
wychowanków pieczy zastępczej. W DPS w Chumiętkach istnieje konieczność dobudowy szybu i 
windy. Ważne jest również stałe podnoszenie kwalifikacji pracowników pomocy społecznej. 
Kolejną potrzebą od paru lat, która jest wskazywana to utwardzenie kostką terenu wokół Domu 
Dziecka w Bodzewie.  
Radny Ireneusz Lesiński zapytał na jakim etapie jest budowa windy w DPS w Chumiętkach.  
Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora poinformował, że przygotowywany jest przetarg. Zadanie 
ma zostać zrealizowane do końca października br. Winda będzie miała takie wymiary, aby 
zmieściło się tam łóżko z przewożonym mieszkańcem.  Koszt tej inwestycji ma wynieść 
400 000,00 zł, ponieważ szyb windowy będzie budowany z zewnątrz.  
Radny Lesiński kontynuując zapytał o remont kuchni.  
Członek Zarządu Janusz Sikora poinformował, że są rozważane różne propozycje funkcjonowania 
kuchni. Rozważane jest również kwestia powrotu do wykonywania tych zadań przez DPS. Dodał, 
że będziemy starać się pozyskać na ten cel dodatkowe środki. Koszt wyremontowania kuchni 
może wahać się w granicach 300 tys zł. Projekt jest już przygotowany.  
 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu za 2016 r. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za” 1 nieobecny. 
 
Ad 6 c) 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2016 roku oraz 
wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2016 r. przedstawiła Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy Justyna Krzyżostaniak.  
 
Poinformowała, że na koniec kwietnia br. bezrobocie wynosiło 6,8%. W województwie 
Wielkopolskim wynosi ono około 4%. W powiecie wolsztyńskim natomiast bezrobocie kształtuje się 
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na poziomie 2%. Dodała, że zaczyna się problem, ponieważ brakuje rąk do pracy. W ubiegłym 
roku zostało wydanych 1500 zezwoleń na pracę przez osoby, które przybyły z Ukrainy. W tym roku 
do kwietnia takich zezwoleń wydano 900. Pani dyrektor poinformowała, że istnieje problem, aby 
zorganizować tzw. giełdę pracy i poszukać 20 osób chętnych do pracy. Podsumowując dodała, że 
w tej chwili jest praca ale brakuje rąk do pracy. W ubiegłym roku odnotowano ponad 3 tys. ofert 
pracy. Miesięcznie do Urzędu Pracy spływa około 300 – 400 ofert pracy. Duża liczba urzędów 
pracy boryka się z problemem, ponieważ są środki finansowe, a nie ma osób chętnych na staże i 
szkolenia. Poinformowała również, że dużo osób rezygnuje ze staży, ponieważ woli zatrudnienie 
na podstawie umowy o pracę. Dodała również, że urzędy pracy czekają na reorganizacje, 
ponieważ mają przejść pod administrację rządową.  
Pani Krzyżostaniak poinformował, że udało się zaktywizować 860 osób.  
 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2016 roku oraz 
wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2016 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie 
w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 7) 
Wolne głosy i wnioski. 
Głos zabrał Radny Mikołaj Rogala. Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady, aby nie 
organizować posiedzeń sesji i komisji w ostatnim tygodniu wakacji. 
Przewodniczący Rady Alfred poinformował o śmierci byłego Radnego Henryka Sadzkiego.  
 
Ad 8) 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak zamknęła 
posiedzenie komisji. 
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